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Ocenění  
Bezva máma 2019 
 
V předvečer Dne matek 
jsme ocenili 28 maminek 
na slavnostním večeru. 
Milou a uvolněnou 
atmosféru v krásném 
prostředí podpořil i 
koncert vlídného 

písničkáře Pavla Helana v doprovodu mistra 
violoncellisty Štěpána Švestky. Krásný 
večer byl vyvrcholením 1. ročníku ocenění 
s názvem Bezva máma, jež vyhlásila 
třinecká MO KDU-ČSL. Lidé mohli 
nominovat senzační, úžasné, prostě bezva 
maminky z Třince na ocenění, čímž jsme 
chtěli upozornit na důležitost mateřství a roli 
mámy. Hledali jsme obyčejné Bezva mámy 
s (ne)obyčejným příběhem, které 
vychovávají nebo vychovaly děti a možná 
měly obyčejné zaměstnání. Dcery, synové, 

kolegyně či 
kamarádky 
využili této 
šance a 
zasláním 
příběhu 
nominovali 
celkem 43 
maminek, kdy 
35 z nich 
nominaci 
přijaly. 
Myšlenku svou 

účastí podpořili hosté: senátor Jiří Carbol, 
místopředseda KDU-ČSL Bohuslav Niemiec 
a okresní tajemník KDU-ČSL Tomáš Bařák. 
Na slavnosti byly oceněny dárky 3 finalistky, 
vybrané hodnotící komisí, dále 4 náhodně 
vylosované maminky. Ovšem s dárečkem, 
růží a milým zážitkem odcházely všechny 
maminky. Snad příští rok budou 
nominované další ženy, které přijaly roli 
mámy.  
 

Renáta Turoňová,  

1. místopředsedkyně MO Třinec KDU-ČSL 

Den matek 
 
Naše MO 
KDU-ČSL  
nezapomněla 
ani letos na 
naše třinecké 
maminky a 
obdarovali 
jsme je 

kytičkou a přáním ke Dni matek. Maminky, 
doufáme, že jste si svůj svátek užily a za 
vše vám děkujeme. 
 
Volby do Evropského parlamentu 

 
Přijďte k volbám 24. a 25. května 2019 i vy! 
Záleží na nás všech v jaké Evropě budeme 
žít a v jaké budeme vychovávat své děti. 
Rozhodněte se již dnes a tady PRO LEPŠÍ 
EVROPU!!!  
 

VOLEBNÍ PROGRAM 
1. My v KDU-ČSL chceme Evropu 
bezpečnou, spravedlivou a postavenou na 
židovsko-křesťanských hodnotových 
základech. A proto 
- prosadíme řešení migrační krize v místě 
jejího vzniku; 
- obhájíme zájmy pronásledovaných 
křesťanů ve světě. 
2. EU musí být efektivnější a štíhlejší. 
Chceme ji spolu s vámi měnit. Kromě jiného 
i tím, že: 
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- podpoříme zrušení pravidelného stěhování 
Evropského parlamentu do Štrasburku; 
- ulehčíme administrativu unijních programů 
a navrhneme snížení počtu úředníků. 
3. Ač je většina kompetencí rodinné politiky 
v rukou členských států, na úrovni 
Evropského parlamentu chceme v této 
oblasti ovlivnit zejména: 
- podporu dostupného bydlení ze 
strukturálních fondů pro ohrožené skupiny 
(mladí & senioři); 
- rozvoj programů na lepší skloubení 
rodinného a profesního života. 
4. Unie musí být moderní, 
konkurenceschopná a technologicky 
vyspělá. Proto budeme: 
- navrhovat nastavení jednotných standardů 
v oblasti ochrany spotřebitele, soukromí a 
v oblasti odpovědnosti robotů; 
- rozvíjet iniciativy co nejlepšího využívání 
digitálních kapacit a umělé inteligence. 
5. Chceme, aby EU byla přátelská přírodě i 
člověku, a proto: 
- prosadíme efektivní ekologickou a 
zemědělskou politiku postavenou na 
dlouhodobé udržitelnosti; 
- definitivně ukončíme dvojí kvalitu potravin 
a zboží v EU, jakož i střídání letního a 
zimního času. 

 
Delegáti na Sjezdu KDU ČSL ve 
dnech 29. – 30. března 2019 zvolili 
nové vedení strany.  

 
Předsedou se stal 
Marek Výborný, 42letý 

ředitel gymnázia v 
Pardubicích a současný 
poslanec. Vystudoval 
teologii a následně i 
vědeckou historii - obojí 
v Olomouci. Angažuje se 
i v oblasti komunální 
politiky. Ve svém 

Heřmanově Městci ví, co to je být 
zastupitelem i radním. Se svou ženou má 3 
děti. Předseda lidovců bude mít na starosti 
školství, vědu a výzkum, dále zahraniční 
politiku a parlamentní legislativu. 
 

1. místopředsedkyní se stala senátorka 
Šárka Jelínková, bývalá ředitelka Centra 

pro seniory Zahrada 
v Bystřici pod 
Hostýnem. Vystudovala 
Pedagogickou fakultu 
v Olomouci v oboru 
vychovatelství. Jejímu 
srdci je blízká sociální 
oblast, má ale i 
několikaleté zkušenosti 
jako zastupitelka, radní 

a také místostarostka města Bystřice pod 
Hostýnem. Tato dáma bude mít ve své 
kompetenci sociální a rodinnou politikou a 
zdravotnictví. 
 

Jediným staronovým 
místopředsedou v této 
sestavě je 47letý Jan 
Bartošek – poslanec a 

externí pedagog na 
Pedagogické fakultě 
v Olomouci na katedře 
speciální pedagogiky. 
Vystudoval dramaterapii 
a pracoval jako terapeut 

s lidmi, kteří se toužili ze své závislosti 
dostat. Zkušenosti má i s politikou na nižší 
úrovni – jako zastupitel i místostarosta 
města Dačice, ale také jako krajský 
zastupitel. Se svojí ženou má dva syny. 
Tento šarmantní místopředseda bude mít ve 
své gesci oblast národního hospodářství, 
obrany, bezpečnosti a dopravy. 
 

Po několikakolové volbě 
byl místopředsedou 
zvolen Petr Hladík, který 

je 1. náměstkem 
primátorky města Brna. 
Dlouholetý 34 letý politik 
města Brna vystudoval 
Fakultu informatiky na 
Masarykově univerzitě 
v oboru Service Science, 

Management and Engineering. Pracoval 
jako projektový manažer, díky pracovní 
příležitosti z Portugalska má mezinárodní 
zkušenosti ze společnosti vyvíjející systémy 
pro řízení veřejné dopravy. Je ženatý a má 
4 děti. Ve straně se bude věnovat hlavně 
digitalizaci a životnímu prostředí. 
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Vůbec nejmladším 
místopředsedou je 
Štěpán Matek. Tento 

31letý náměstek 
primátora města 
Jablonce nad Nisou 
ukončil studium na 
Technické univerzitě 
v Liberci v oboru 

podniková ekonomika a management. 
Pracoval jako manažer exportu pro 15 zemí. 
Jelikož působil i jako trenér mládeže 
v plavání, dostal se i do realizačního týmu 
plavecké reprezentace. Tento sportovec si 
k odvětví sportu přibere na starost i 
komunální politiku. 
 

Mezi výše uvedenými 
čtyřmi místopředsedy se 
umístil i náš 37letý 
okresní předseda 
z Havířova Bohuslav 
Niemiec. Tím má 

Moravskoslezký kraj 
v předsednictvu důstojné 
zastoupení, a to vůbec 
poprvé ve své historii. 

Niemiec je dalším náměstkem 
v předsednictvu – konkrétně náměstkem 
primátora města Havířov. Pracoval jako 
středoškolský pedagog na Střední 
průmyslové škole stavební Havířov. Taktéž 
má zkušenosti s komunální politikou jako 
zastupitel a radní města Havířov. Se svou 
ženou teď očekávají svého třetího potomka. 
Bohuslav Niemiec bude mít ve straně na 
starosti problematiku bytů či stavební zákon. 
 

Nově zvolené 
předsednictvo doplňuje i 
62letý Petr Šilar, 

předseda senátorského 
klubu KDU-ČSL a 
nezávislí. Má 
vystudovanou 
Agronomickou fakultu na 
VŠ zemědělské v Praze. 
Pracoval jako agronom a 

krmivář. Tento spolužák ze střední Josefa 
Luxe byl dlouhá léta starostou města 
Letohrad a pár let i starostou obce Horní 
Čermná. Několik let byl také zastupitelem a 
radním Pardubického kraje. Je ženatý a má 
2 syny. 
 

Posledním z 
představovaných je i 
stejně starý Pavel 
Hořava, generální 

sekretář KDU-ČSL. Je 
ženatý, má 4 děti. 
Vystudoval sociální 
pedagogiku na 
Univerzitě Tomáše Bati 
ve Zlíně, pracoval dlouhá 

léta jako technik v telekomunikační firmě. 
Byl místostarostou městské části Brno – 
Starý Lískovec. 
 

První tisková konference nového 
předsednictva 
 

Na první tiskové konferenci nového 
předsednictva představil svou vizi ohledně 
směřování politiky strany nový předseda 
lidovců Marek Výborný. Hlavní programové 
priority uvedla první místopředsedkyně 
strany Šárka Jelínková.  

 
„KDU-ČSL potřebuje nové vedení, novou 
sílu, která tady před vámi stojí a je toho 
důkazem. Děkuji delegátům, že měli odvahu 
zvolit tento tým, který potáhne stranu 
směrem k úspěchu,“ řekl na úvod Výborný.  
Podle Výborného se nejedná o žádnou 
revoluci, chce navázat na práci Pavla 
Bělobrádka a Mariana Jurečky. „KDU-ČSL 
je silná především na komunální úrovni. 
Oceňuji, že se nám do užšího vedení strany 
podařilo dostat právě osobnosti, které 
uspěly v komunální politice,“ dodal 
Výborný.  
Výborný si stojí za tím, že strana je silná a 
sebevědomá, táhne za jeden provaz a je 
nabídkou pro rozumného voliče. Otázka 
integrace a spojování není aktuální. 
Nicméně nevyloučil možnou spolupráci v 
krajských volbách, konkrétně s TOP 09 a 
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ODS. „Spojovat se nemá smysl proti 
někomu, ale pro něco. My jednoznačně 
říkáme, že jsme tou jednotící silou,“ uvedl 
předseda lidovců. 
 
První velkou výzvou budou volby do 
Evropského parlamentu, kde doufá v zisk 
čtyř mandátů. 
„Nepleťte si pojem konzervativní s 
pravěkem. Konzervativní politika je politikou 
moderní Evropy,“ odpověděl sebevědomě 
Výborný na otázku, jestli je strana schopná 
ve volbách do Poslanecké sněmovny oslovit 
nové voliče.   
Podle první místopředsedkyně Šárky 
Jelínkové se chce strana zaměřit na otázky 
v oblasti rodiny, podpory dětí, výchovy a 
vzdělávání. Za důležité považuje pomoc 
lidem v exekuci a ochranu životního 
prostředí. „Jsme strana nejen se stoletou 
historií, ale i se stoletou budoucností. A je 
pro nás důležité, jaké životní prostředí 
zanecháme našim dětem,“ zdůraznila 
Jelínková. 

 
100. výročí strany – 31. března 2019 
 

Strana si na Sjezdu 
připomněla i 100 let od 
svého založení msgre. 
Janem Šrámkem. 
Vzpomínala na různé 
osobnosti, ale i na pády a 
úspěchy po celou svou 
existenci. Vše bylo 
doprovázeno bohatým 

programem. A jak to vlastně všechno 
začalo? Křesťanská a demokratická unie - 
Československá strana lidová je jedna z 
nejstarších českých politických stran. 
Vznikla jako Československá strana lidová 
v lednu 1919 sloučením několika  katolických 
stran. Hlavní zásluhy na jejím vzniku měli již 
zmiňovaný msgre. Jan Šrámek, který sjednotil 
katolickou politickou scénu na Moravě, a 
msgre. Bohumil Stašek, který byl vůdčí 
osobností a sjednotitelem katolíků v Čechách. 
Předsedou strany byl zvolen František 
Šabata. Základem programů obou 
zemských složek lidové strany se stal 
tzv. křesťanský solidarismus obohacený 
národními aspekty a důrazem na 
parlamentní demokracií. 
V roce 1921 se stali dr. Jan Šrámek a dr. 
Josef Dolanský ministry v Benešově koaliční 

vládě. Od té doby byla ČSL členem všech 

koaličních vlád v tzv. 1. republice.  

 
Co nás v nejbližší době ještě čeká? 
 
První z akcí jsou už naše známé 

„Muffiny“. Tato akce se bude konat v 

neděli dne 2. 6. 2019. Jako každým rokem, 

tak i letos se budou ten den před kostelem 
rozdávat muffiny.  
Další významnou akcí, která nás v červnu 

ještě čeká, je „Rojberkový festival“, 

který se bude konat v neděli dne 16. 6. 
2019 v areálu PZKO Dolní Lištná od 15 

hodin. Na akci zveme všechny naše členy a 

podporovatele.  

 
Po komunálních volbách v roce 2018 
 
Komise Rady města Třinec  
(platné od 3. 12. 2018) 
Majetkoprávní komise 

Ing. Robert Golasowski 
Bytová komise 

Mgr. Bc. Pavla Golasowská, DiS. 
JUDr. Jitka Kyvalská 
Komise životního prostředí  
A Finanční komise 

Ing. Wiesław Wania 
Komise dopravy 

Vladimír Kasztura 
Sociálně-zdravotní komise 

Bc. Marta Bezecná 
Komise pro výchovu a vzdělávání 

Mgr. Hana Worková 
Komise pro kulturu 

Mgr. Evžen Worek 
Komise pro sport 

Ing. Tadeusz Czapla 
Komise prevence kriminality 

Mgr. Roman Brzezina 
 

Výbory Zastupitelstva města Třinec 
(platné od 26. 2. 2019) 
Finanční výbor 

Mgr. Kateřina Cubrová 
Kontrolní výbor 

Ing. Wiesław Wania 
Ing. René Wojnar 
Výbor pro národnostní menšiny 

Ing. Wiesław Wania 
Výbor pro strategický rozvoj města 

Miroslav Javorek 

https://cs.wikipedia.org/wiki/K%C5%99es%C5%A5ansk%C3%A1_a_demokratick%C3%A1_unie_%E2%80%93_%C4%8Ceskoslovensk%C3%A1_strana_lidov%C3%A1
https://cs.wikipedia.org/wiki/K%C5%99es%C5%A5ansk%C3%A1_a_demokratick%C3%A1_unie_%E2%80%93_%C4%8Ceskoslovensk%C3%A1_strana_lidov%C3%A1
https://cs.wikipedia.org/wiki/Jan_%C5%A0r%C3%A1mek
https://cs.wikipedia.org/wiki/Morava
https://cs.wikipedia.org/wiki/Bohumil_Sta%C5%A1ek
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cechy

